

Statement of the Chairman

Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)

07 May 2021

Final performance report of the United Nations Stabilization Mission in Haiti

(ACABQ report: A/75/850; SG report: A/75/604)

Mr. Chairman

final performance

report of the United Nations Stabilization Mission in Haiti (MINUSTAH).

The report of the Secretary-General indicates that the continued use by the United Nations Mission for Justice Support in Haiti (MINUJUSTH) of the special account approved for MINUSTAH required that the cash balances for both missions were commingled and utilized for the settlement of outstanding liabilities for both missions. Cumulative income to MINUSTAH and MINUJUSTH since the inception of MINUSTAH on 1 June 2004 amounted to \$8,133,153,000. Cumulative expenditure for the period from 1 June 2004 to 30 June 2020 amounted to \$7,776,863,000, which was offset in part by the amount of \$163,569,000 relating to the cancellation of prior-period obligations, - house capacity, to develop lessons learned on challenges in how this joint account mechanism was employed.

Regarding the actions to be taken by the General Assembly, the Advisory Committee trusts that an update on MINUSTAH's assets, liabilities, cash and fund balance will be provided to the General Assembly at the time of its consideration of the present report. In addition, the Committee trusts that information on the status of payments to troop- and police-contributing countries, and settlements of death and disataims(w)2 (i)-2 (l)-2 (l)-2 (a)4 (l)-2 (s)-1 be prov deto the Assse

Statement of the Chairman
Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)
7 May 2021

**Budget performance of the United Nations Mission for Justice Support in Haiti for the
period from 1 July 2019 to 30 June 2020**

(ACABQ report: A/75/848; SG report: A/75/752)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the budget performance of the United Nations Mission for Justice Support in Haiti (MINUJUSTH) for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020.

The General Assembly, by its resolution 74/260 A, appropriated the amount of \$49,122,900 gross (\$47,710,800 net) for the maintenance of the Mission for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020. Expenditure for the period totalled \$38,694,400 gross, for a budget implementation rate of 78.8 per cent. The resulting unencumbered balance of \$10,428,500, or 21.2 per cent, reflects the net effect of reduced requirements under military and police personnel and operational costs, and increased requirements under civilian personnel.

The Advisory Committee reiterates that the next report on MINUJUSTH should include comprehensive and transparent information on the disposal of assets, including the best value for the assets sold, and details on any related reimbursement/cost recovery for assets transferred to Nro

The Advisory Committee recalls that, by its resolution 72/260 A, the General Assembly decided to continue to use the Special Account established for the United Nations Stabilization Mission in Haiti (MINUSTAH). While the Advisory Committee notes that the use of the Special Account for both MINUSTAH and MINUJUSTH may have facilitated the missions' transition and MINUJUSTH's start-up phases, it is concerned about the impact of a joint account and the resultant commingling of the Missions' assets and liabilities on the closing and liquidation phases. The Advisory Committee recommends that the General Assembly request the Secretary-General, using existing in-house capacity, to develop lessons learned on the benefits and challenges in how this joint account mechanism was employed.

Regarding the actions to be taken by the General Assembly, the Advisory Committee trusts that an update on MINUJUSTH's assets, liabilities and cash balance will be provided to
nd /BT3hNca

Statement of the Chairman

Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)

7 May 2021

Final performance report of the United Nations Mission in Liberia

(ACABQ report: A/75/823; related report: A/75/684)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the final performance of the United Nations Mission in Liberia (UNMIL).

Compared with the financial information as at 30 June 2020 reflected in the report of the Secretary-General, the Advisory Committee requested and received updated information as at 31 January 2021. The Committee trusts that an update on the Mission's assets, liabilities, cash and fund balance will be provided to the General Assembly. In addition, the Committee trusts that information on the status of payments to troop- and police-contributing countries, and settlements of death and disability claims, will also be provided to the Assembly.

The Advisory Committee recommends that the Assembly should

Statement of the Chairman
Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)
7 May 2021

**Budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and
proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022
for the United Nations Support Office in Somalia**

(ACABQ report: A/75/822/Add.4; related report: A/75/607 and A/75/757)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the budget performance for 2019/20 and proposed budget for 2021/22 for the United Nations Support Office in Somalia (UNSOS)

In its resolution 2568 (2021), the Security Council, inter alia, has called for a reconfigured African Union mission beginning January 2022, and asked the Secretary-General to present options for continuing United Nations logistical support from 2022. The Advisory Committee was informed, upon enquiry, that the full impact of the mandate changes could only be ascertained upon completion of an ongoing assessment.

The Advisory Committee concurs with the recommendations of the Board of Auditors, including that concerning fuel over-consumption and management. The Committee trusts that the recommendations of the Board will be implemented in a timely manner.

The Advisory Committee was informed that, as at 1 March 2021, the cash available to UNSOS (\$64,184,000) was insufficient to cover the three-month operating reserve (\$121,133,000) (excluding reimbursements to troop- and police-contributing countries). The Committee recalls

that the General Assembly has repeatedly urged all Member States to fulfil their financial obligations, as set out in the Charter of the United Nations, on time, in full and without conditions.

For the proposed budget for 2021/22, the Advisory Committee recommends a reduction of 12,240,200 to the proposed resources of \$533,714,700, as explained below.

Under **civilian personnel**, the Advisory Committee recommends the following:

- (a) Taking into account the existing capacity of UNSOS and the ongoing assessment of mandate changes, the Committee is not convinced of the justifications provided and therefore recommends against the proposed establishment of a post of Human Resources Officer (FS-7) and reclassification of one P-3 post of Finance and Budget Officer to the P-4 level;
- (b) With a view to achieving greater capacity-building through nationalization, the Committee recommends that the proposed post of Business Intelligence Officer be established as NPO for 2021/22. Consequently, the Committee recommends the abolishment of the post of Administrative Officer (P-4).

Administrative Officer (P-4) (a) (b) (c) (d) (e) (f) (g) (h) (i) (j) (k) (l) (m) (n) (o) (p) (q) (r) (s) (t) (u) (v) (w) (x) (y) (z) (aa) (ab) (ac) (ad) (ae) (af) (ag) (ah) (ai) (aj) (ak) (al) (am) (an) (ao) (ap) (aq) (ar) (as) (at) (au) (av) (aw) (ax) (ay) (az) (ba) (bb) (bc) (bd) (be) (bf) (bg) (bh) (bi) (bj) (bk) (bl) (bm) (bn) (bo) (bp) (bq) (br) (bs) (bt) (bu) (bv) (bw) (bx) (by) (bz) (ca) (cb) (cc) (cd) (ce) (cf) (cg) (ch) (ci) (cj) (ck) (cl) (cm) (cn) (co) (cp) (cq) (cr) (cs) (ct) (cu) (cv) (cw) (cx) (cy) (cz) (da) (db) (dc) (dd) (de) (df) (dg) (dh) (di) (dj) (dk) (dl) (dm) (dn) (do) (dp) (dq) (dr) (ds) (dt) (du) (dv) (dw) (dx) (dy) (dz) (ea) (eb) (ec) (ed) (ee) (ef) (eg) (eh) (ei) (ej) (ek) (el) (em) (en) (eo) (ep) (eq) (er) (es) (et) (eu) (ev) (ew) (ex) (ey) (ez) (fa) (fb) (fc) (fd) (fe) (ff) (fg) (fh) (fi) (fj) (fk) (fl) (fm) (fn) (fo) (fp) (fq) (fr) (fs) (ft) (fu) (fv) (fw) (fx) (fy) (fz) (ga) (gb) (gc) (gd) (ge) (gf) (gg) (gh) (gi) (gj) (gk) (gl) (gm) (gn) (go) (gp) (gq) (gr) (gs) (gt) (gu) (gv) (gw) (gx) (gy) (gz) (ha) (hb) (hc) (hd) (he) (hf) (hg) (hh) (hi) (hj) (hk) (hl) (hm) (hn) (ho) (hp) (hq) (hr) (hs) (ht) (hu) (hv) (hw) (hx) (hy) (hz) (ia) (ib) (ic) (id) (ie) (if) (ig) (ih) (ii) (ij) (ik) (il) (im) (in) (io) (ip) (iq) (ir) (is) (it) (iu) (iv) (iw) (ix) (iy) (iz) (ja) (jb) (jc) (jd) (je) (jf) (jg) (jh) (ji) (jj) (jk) (jl) (jm) (jn) (jo) (jp) (jq) (jr) (js) (jt) (ju) (jv) (jw) (jx) (jy) (jz) (ka) (kb) (kc) (kd) (ke) (kf) (kg) (kh) (ki) (kj) (kk) (kl) (km) (kn) (ko) (kp) (kq) (kr) (ks) (kt) (ku) (kv) (kw) (kx) (ky) (kz) (la) (lb) (lc) (ld) (le) (lf) (lg) (lh) (li) (lj) (lk) (ll) (lm) (ln) (lo) (lp) (lq) (lr) (ls) (lt) (lu) (lv) (lw) (lx) (ly) (lz) (ma) (mb) (mc) (md) (me) (mf) (mg) (mh) (mi) (mj) (mk) (ml) (mm) (mn) (mo) (mp) (mq) (mr) (ms) (mt) (mu) (mv) (mw) (mx) (my) (mz) (na) (nb) (nc) (nd) (ne) (nf) (ng) (nh) (ni) (nj) (nk) (nl) (nm) (nn) (no) (np) (nq) (nr) (ns) (nt) (nu) (nv) (nw) (nx) (ny) (nz) (oa) (ob) (oc) (od) (oe) (of) (og) (oh) (oi) (oj) (ok) (ol) (om) (on) (oo) (op) (oq) (or) (os) (ot) (ou) (ov) (ow) (ox) (oy) (oz) (pa) (pb) (pc) (pd) (pe) (pf) (pg) (ph) (pi) (pj) (pk) (pl) (pm) (pn) (po) (pp) (pq) (pr) (ps) (pt) (pu) (pv) (pw) (px) (py) (pz) (qa) (qb) (qc) (qd) (qe) (qf) (qg) (qh) (qi) (qj) (qk) (ql) (qm) (qn) (qo) (qp) (qq) (qr) (qs) (qt) (qu) (qv) (qw) (qx) (qy) (qz) (ra) (rb) (rc) (rd) (re) (rf) (rg) (rh) (ri) (rj) (rk) (rl) (rm) (rn) (ro) (rp) (rq) (rr) (rs) (rt) (ru) (rv) (rw) (rx) (ry) (rz) (sa) (sb) (sc) (sd) (se) (sf) (sg) (sh) (si) (sj) (sk) (sl) (sm) (sn) (so) (sp) (sq) (sr) (ss) (st) (su) (sv) (sw) (sx) (sy) (sz) (ta) (tb) (tc) (td) (te) (tf) (tg) (th) (ti) (tj) (tk) (tl) (tm) (tn) (to) (tp) (tq) (tr) (ts) (tt) (tu) (tv) (tw) (tx) (ty) (tz) (ua) (ub) (uc) (ud) (ue) (uf) (ug) (uh) (ui) (uj) (uk) (ul) (um) (un) (uo) (up) (uq) (ur) (us) (ut) (uu) (uv) (uw) (ux) (uy) (uz) (va) (vb) (vc) (vd) (ve) (vf) (vg) (vh) (vi) (vj) (vk) (vl) (vm) (vn) (vo) (vp) (vq) (vr) (vs) (vt) (vu) (vv) (vw) (vx) (vy) (vz) (wa) (wb) (wc) (wd) (we) (wf) (wg) (wh) (wi) (wj) (wk) (wl) (wm) (wn) (wo) (wp) (wq) (wr) (ws) (wt) (wu) (wv) (ww) (wx) (wy) (wz) (xa) (xb) (xc) (xd) (xe) (xf) (xg) (xh) (xi) (xj) (xk) (xl) (xm) (xn) (xo) (xp) (xq) (xr) (xs) (xt) (xu) (xv) (xw) (xx) (xy) (xz) (ya) (yb) (yc) (yd) (ye) (yf) (yg) (yh) (yi) (yj) (yk) (yl) (ym) (yn) (yo) (yp) (yq) (yr) (ys) (yt) (yu) (yv) (yw) (yx) (yz) (za) (zb) (zc) (zd) (ze) (zf) (zg) (zh) (zi) (zj) (zk) (zl) (zm) (zn) (zo) (zp) (zq) (zr) (zs) (zt) (zu) (zv) (zw) (zx) (zy) (zz)

adjustments: (a) a reduction of 15 per cent (\$257,800) under official travel; (b) a reduction of 10 per cent (\$3,821,200) to the total provision of \$38,212,100 proposed for petrol, oil and lubricants; (c) a reduction of 5 per cent (\$3,261,400) under facilities and infrastructure (excluding fuel); (d) a reduction of 10 per cent (\$809,460) under ground transportation (excluding fuel); (e) a reduction of 5 per cent (\$1,995,500) under communications and information technology; and (f) a reduction of 15 per cent (\$1,001,600) under other services.

UNSOS is in the process of migrating towards **the cloud infrastructure** in the next 12 months. The Advisory Committee was informed that UNSOS is the first operation to consider the migration to the cloud and will serve as a pilot project for field missions. The Committee recalls that in his report on the status of implementation of the information and communications technology strategy for the United Nations (A/74/353, para. 14), the Secretary-General has indicated that the Enterprise Data Centres in Valencia and Brindisi are the main data centres for the Secretariat and a cloud contract has been established. The Committee trusts that more

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)
Le 7 mai 2021

**Rapport final sur la situation financière de la Mission des Nations Unies
pour la stabilisation en Haïti**

(Rapport du Comité consultatif : A/75/850 ; rapport du Secrétaire général : A/75/604)

Monsieur le Président,

J'ai le plaisir de présenter le rapport du Comité consultatif sur le rapport final sur la situation financière de la Mission des Nations Unies pour la stabilisation en Haïti (MINUSTAH).

Il est dit dans le rapport du Secrétaire général que, pour que la Mission des Nations Unies pour l'appui à la justice en Haïti (MINUJUSTH) puisse continuer de se servir du compte spécial de la MINUSTAH, il a fallu combiner les soldes de trésorerie des deux missions et les utiliser pour régler les passifs de l

en utilisant les capacités internes existantes, les enseignements tirés de l'utilisation du compte commun pour ce qui est des avantages qu'offre un tel mécanisme et des difficultés auxquelles il se heurte.

S'agissant des décisions que l'Assemblée générale est appelée à prendre, le Comité consultatif compte que des informations actualisées sur l'actif, le passif, la trésorerie et le solde des fonds de la MINUSTAH seront communiquées à l'Assemblée lorsqu'elle examinera le présent rapport. Il compte en outre que des informations sur l'état des remboursements aux pays

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)

Le 7 mai 2021

Exécution du budget de la Mission des Nations Unies pour l'appui à la justice en Haïti
pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020

(Rapport du Comité consultatif : A/75/848 ; rapport du Secrétaire général : A/75/752)

Monsieur le Président,

J'ai le plaisir de présenter le rapport du Comité consultatif sur l'exécution du budget de la Mission des Nations Unies pour l'appui à la justice en Haïti (MINUJUSTH) pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020.

Dans sa résolution 74/260 A, l'Assemblée générale a ouvert un crédit d'un montant brut de 49 122 900 dollars (montant net : 47 710 800 dollars) destiné à financer le fonctionnement de la Mission pendant l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020. Le montant brut des dépenses totales de l'exercice s'est établi à 38 694 400 dollars, ce qui correspond à un taux d'exécution du budget de 78,8 %. Le solde inutilisé de 10

l'appui des activités de transition et de liquidation, en confiant cette étude aux capacités internes existantes.

Le Comité consultatif rappelle que, dans sa résolution 72/260 A, l'Assemblée générale a décidé que le Compte spécial ouvert pour la Mission des Nations Unies pour la stabilisation en Haïti (MINUSTAH) continuerait à être utilisé. Tout en reconnaissant que l'utilisation du même Compte spécial pour la MINUSTAH et la MINUJUSTH avait pu faciliter la transition entre les deux missions et le démarrage de la MINUJUSTH, le Comité consultatif se préoccupe des conséquences de l'utilisation d'un compte commun et du fait qu'il soit impossible de distinguer l'actif et le passif de chaque mission au moment de la clôture et de la liquidation. Le Comité consultatif recommande que l'Assemblée générale prie le Secrétaire général de tirer les enseignements de l'utilisation du compte commun et des avantages et inconvénients que présente un tel mécanisme, en confiant cet (m)-6il351c(m)-6nd53.9 (es)-57 (x)-4 (m)-60 (r)-1a (r)-10 ()Tc (t)-6 (é co)

u l'

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)
7 mai 2021

Rapport final sur la situation financière de la Mission des Nations Unies au Libéria
*(Rapport du Comité consultatif : A/75/823 ; rapport correspondant du Secrétaire général :
A/75/684)*

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de présenter le rapport final du Comité consultatif sur la situation financière de la Mission des Nations Unies au Libéria (MINUL).

En complément de la situation financière au 30 juin 2020 figurant dans le rapport du

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)

7 mai 2021

**Bureau d'appui des Nations Unies en Somalie : exécution du budget de l'exercice
allant du 1er juillet 2019 au 30 juin 2020 et projet de budget pour l'exercice
allant du 1er juillet 2021 au 30 juin 2022**

*(Rapport du Comité consultatif : A/75/822/Add.4 ; rapports correspondants : A/75/607
et A/75/757)*

Monsieur le Président,

J'ai le plaisir de

Il a été indiqué au Comité consultatif qu

en Somalie. Il a été précisé au Comité qu'un examen plus complet visant à déterminer quelles fonctions pouvaient durablement être exercées à distance était toujours en cours. En ce qui concerne la prime de danger, le montant des dépenses s'élevait à 3 801 200 dollars pour 2019/20 et à 1 098 500 dollars au 31 mars 2021 pour 2020/21. Le Comité recommande donc que le montant de 5 052 100 dollars demandé au titre de la prime de danger pour 2021/22 soit réduit de 15 % (soit de 757 815 dollars).

Pour ce qui est des ressources demandées pour 2021/22 au titre des **dépenses de fonctionnement**, le Comité consultatif note la diminution de leur montant total. Il n'est toutefois pas convaincu que les justifications fournies étayent pleinement ce montant et recommande les ajustements suivants : a) une réduction de 15 % (soit 257 800 dollars) du montant demandé à la rubrique Voyages officiels ; b) une réduction de 10 % (soit 3 821 200 dollars) du montant total de 38 212 100 dollars demandé à la rubrique Carburants et lubrifiants ; c) une réduction de 5 % (soit 3 261 400 dollars) du montant demandé à la rubrique Installations et infrastructures (hors carburant) ; d) une réduction de 10 % (soit 809 460 dollars) à la rubrique Transports terrestres (hors carburant) ; e) une réduction de 5 % (soit 1 995 500 dollars) à la rubrique Communications et informatique ; f) une réduction de 15 % (soit 1 001 600 dollars) à la rubrique Autres services.

Le BANUS a entrepris de passer à une **infrastructure en nuage** au cours des 12 prochains mois. Il a été indiqué au Comité que le Bureau était la première opération à envisager de passer à une infrastructure en nuage. Il s'agira d'un projet pilote pour les missions. Le Comité rappelle que le Secrétaire général a indiqué, dans son rapport sur l'état d'avancement de l'application de la stratégie Informatique et communications de l'Organisation des Nations Unies (A/74/353, par. 14), que les pôles informatiques de Valence et de Brindisi étaient les principaux centres de données du Secrétariat et qu'un contrat relatif aux services d'informatique en nuage avait été conclu. Il compte que des renseignements supplémentaires sur le projet pilote seront communiqués à l'Assemblée générale. Il estime toujours que le plan relatif aux technologies dans les missions est intégré dans une stratégie unifiée applicable à toutes les composantes du Secrétariat, y compris aux missions sur le terrain, afin d'assurer l'utilisation efficace et efficiente des moyens informatiques et des moyens de communication.

Le BANUS fournit un appui aux entités des Nations Unies, aux pays et aux organisations non gouvernementales dans la zone de la mission, en sa qualité de levier stratégique de l'action menée en Somalie par l'ONU et la communauté internationale, comme indiqué par le Conseil de sécurité. En ce qui concerne le **recouvrement des coûts**, le Bureau a recouvré 6 634 600 dollars pour 2018/19, 6 980 300 dollars pour 2019/20, 8 000 000 dollars pour 2020/21 et un montant estimé à 6 942 000 pour 2021/22. Ces montants ont été reversés sur le compte de la mission ouvert à cet effet. Le Comité note qu'aucun montant n'a été reversé sur le compte des recettes accessoires depuis l'